
 

 
 

 

Referat til skolebestyrelsesmøde for Skals/Ulbjerg skolefællesskab 
 

Dato: 17/5 2022 
Tidspunkt: kl. 19.00-21.30 
Sted: Ulbjerg Skole 
Mødeleder:  
Bestyrelsesformanden 
Sekretariat/referent:  
Ledelsesteamet – enten  
Ivan Flarup Hansen eller Dennis 
Villadsen vil være referent  
 
 

Deltagere:      
Bent Aas Kjær, bestyrelsesformand 
Max Klitgaard Sørensen, næstformand 
 
Per Horn Petersen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Martin Jacobsen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
 
Jane Henneberg Bay Jensen, forældrerepræsentant Skals 
Esben Viborg, forældrerepræsentant Skals 
 
Karen Peelen Arkestejn, medarbejderrepræsentant – lærer 
Kirsten Frederiksen, medarbejderrepræsentant - lærer 
Maj-Britt Bjerregaard, medarbejderrepræsentant – pædagog 
 
Kira Linde Østergaard, Næstformand Skals 
Sofia Bjerregaard Sørensen, Elevrådsformand Ulbjerg 
Merle Skytte Sørensen, Næstformand Ulbjerg 
 
Malene Holst Andersen – Skoleleder 
Dennis Bøjesen Villadsen – Pædagogisk leder 
Ivan Flarup Hansen – Pædagogisk afdelingsleder 
Thomas Mathias Madsen – Pædagogfaglig leder 
 
Fraværende: 
Pernille Mikkelsen, orlov 
Steen Villekold, forældrerepræsentant Skals 
Karsten Jørgensen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Rebekka Kjær, Elevrådsformand Skals 

Dagsorden  
Overskrift og klassificering- er 
punktet til orientering (O), drøf-
telse (D), beslutning (B) eller et 
arbejdspunkt (A), 

Tid 
Esti-
meret 
tid til 
punk-
tet 

Beskrivelse 
Hvad handler punktet om, er der særlige ansvarlige, gæster.  
 

1.  Godkendelse af dags-
orden (B) 
 

19.00 Denne dagsorden er principielt godkendt, ved udsendelse af 
den endelige dagsorden senest 4 dage før mødedato. 
 
Dagsorden godkendt 

2.  Godkendelse af refe-
rat (B) 

19.00 
 

Referat fra sidste møde godkendt og underskrevet 

3.  Meddelelser (O) 
- Skoleledelsen 
- Formanden 
- ELEVRÅDET  
- Ulbjerg Skole 
- Ulbjerg SFO 
- Ulbjerg BH 

19.00 
5 min 

Byggeri – nyt fra styregruppen: Licitationen ramte som be-
kendt 37 mill. over budgettet, så der skulle findes nogle be-
sparelser. Tekniske omrokeringer i budgettet samt en stor 
ekstrabevilling gjorde, at vi fandt de fleste penge, men der 
skulle stadig spares ca. 5 mill. En af arkitekterne foreslog, at 
vi nedskalerede Fællesskabets Hus, der jo var projekteret til 
at indeholde bl.a. PLC. Dette gjorde også, at vi kunne 



 

 
 

- Skals Skole 
- Skals SFO 
- Skals Klub 

nedskalere ventilationen i bygningen, da den ikke længere 
skulle være så stor. Der spares endvidere på taget på Tæn-
keboksen, der ikke belægges med kobber. Sammenlagt giver 
det de 5 mill. besparelse. 
Det fine ved denne løsning er, at der ikke opleves en ”dårli-
gere” løsning eller at man ”mangler” noget. Alt vil spille, og 
besparelserne vil ikke få en indvirkning i dagligdagen for 
brugerne.  
 
Formanden orienterede kort om byggeriet. 
 

4.  7 minutter (O) 19.05 
10 min 

Klubben 
Dette punkt udsættes til næste møde. 

5.  Skolestruktur (D+B)  19.15 
20 min 

Fast punkt indtil videre. 
Nyt fra den politiske scene. 
Byrådsmøde i morgen onsdag kl. 17.00: Hvem vil med? 
 
Bent orienterede om skolebestyrelsesformændenes møde 
og skriftlige tilkendegivelse til skolestrukturen. 
Det nærværende forslag er gået igennem økonomiudvalget 
og skal nu i høring. 
En god debat om, hvad konsekvenserne af en ændring i sko-
lestrukturen vil gøre for vores skolefællesskab. 
Den 31. maj er der informationsmøde på ungdomsskolen, 
hvor forvaltningen svarer på ”tekniske” spørgsmål. 
Den 8. juni er der borgermøde med politikere også deltager. 
Stedet er endnu ukendt. 

6.  Trivselsforældre 
(D+B) 

19.25 
10 min 

Revision af bilaget. Forslag til ændringer modtages og disku-
teres. 
 
Forskellige ændringsforslag til dette princip blev diskuteret, 
ledelsen foretager rettelser til endelig godkendelse på næ-
ste møde. Planethold i Ulbjerg fjernes, forslag til at mini-
mum fjernes, møde med trivselsforældre lægges i starten i 
skoleåret. 

7.  Samarbejde ml. bør-
nehave, skole og 
hjem (D+B) 

19.35 
15 min 

Bilaget skal revideres og/eller godkendes. Forslag til ændrin-
ger modtages og diskuteres. 
 
En rigtig god debat om, hvor og hvordan vigtige oplysninger 
til forældrene skal placeres på AULA.  Ugeplanen, overblik-
ket, beskedsystemet blev nævnt.  
Skolebestyrelsen beslutter, at det nuværende princip fast-
holdes. Punktet om kalenderen præciseres, så forældremø-
der, bestyrelsesmøder mv. fremgår af kalenderen. 
Der arbejdes videre med SFO ugeplan. 

8.  Tak til elevrådet  19.50 
20 min 

Pause 

9.  Brugerundersøgelse 
fra familier, der søger 
andre skoletilbud? 
(D+B) 

20.10 
30 min 

Undersøgelse af skolevalg 

Med baggrund i tidligere debat, skal det undersøges i hvilket 
omfang bestyrelsen kan undersøge hvilke motiver der ligger 



 

 
 

til grund for tidligere elevers skolevalg. Derefter skal besty-
relsen beslutte om en sådan undersøgelse skal igangsættes, 
og i givet fald på hvilken måde. (Max Klitgaard Sørensen) 

Max orienterede om dette baggrunden for dette punkt.  
En meget livlig debat om dette emne. Det bør undersøges 
om det er lovligt at undersøge årsager til elevers fraflytning 
fra skolefællesskabet.  
Hvad vil vi bruge svarene til? 
Et forslag om en standardskrivelse fra bestyrelsen til de fa-
milier, der flytter i ”utide”.  
Skolefællesskabet laver såvel et velkomstbrev som et af-
gangsbrev. Ledelsen undersøger hvad der er lovligt til næste 
møde. 
 

10.  Kvalitetssamtale (O) 20.40 
20 min 

Orientering om foranalyse til kvalitetsrapporten og ledel-
sens samtale med forvaltningen. 
 
Malene orienterede om baggrunden for kvalitetssamtalen. 
Skolens ledelse har arbejdet med data for skolefællesskabet 
og set på hvilke områder det kunne være interessant at ar-
bejde videre med som indsatsområder. Sammen med andre 
skoler vil vi gerne arbejde  
 

11.  Ønsker til næste års 
mødekalender (B) 

21.00 
5 min 

Et ønske om at undgå tirsdage til skolebestyrelsesmøder. 
Dette punkt er på dagsordenen på næste møde. 
 

12.  Sorghandleplan (B) 21.05 
5 min 

2. behandling til beslutning 
 
Dennis gennemgik de ændringer der er lavet – litteraturliste 
bliver opdateret snarest. 
Et forslag til salmer/sange bliver indskrevet i sorgplanen. 
Sorgplanen er godkendt. 

13.  Bufferpunkt: 21.10 
10 min 

Evaluering af bestyrelsens arbejde. 

14.  Bufferpunkt: 21.20 
10 min 

Skal Skals/Ulbjerg Skole have et nyt navn? Forslag til proce-
dure og/eller navn er velkomne. 

15.  Eventuelt (O) 21.30  

16.  Næste møde (O)  20. juni på Skals Skole.  
Her inviteres nye bestyrelsesmedlemmer til sidste af mødet, 
hvor vi hilser på og konstituerer bestyrelsen for den næste 
2-årige periode. Der bydes også på en bid brød.  
 
Evt. ændring af mødetid drøftes på dette møde. 

17.  Aktive arbejdsgrup-
per 

 Trafikpolitik: Kirsten, Esben, Thomas (deadline september-
mødet.) 

 


